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Klankbordgroep windmolens Lansingerland 

Verslag eerste bijeenkomst 3 september 2024 

Locatie/ tijd:  

Golfbaan Bentwoud van 19.30 tot 22.30 uur 

Aanwezig: 

Aangemelde geïnteresseerden (30 personen) 

Voorzitter: 

Dirk Louter, onafhankelijk ingehuurd voorzitter door Provincie Zuid-Holland 

Presentatie en beantwoording vragen: 

Herbert Faber, projectleider windenergie provincie Zuid-Holland 

Verslag: 

Eric Borghuis, communicatieadviseur Zuid-Holland 

Introductie 

Tijdens de eerste klankbordgroep van 3 september staat op de agenda om als provincie duidelijk te 

communiceren over het doel van deze bijeenkomsten, de rol die de klankbordgroep heeft in het 

proces, duidelijk te maken in welke mate de klankbordgroep invloed heeft op dingen (en op welke 

zaken de klankbordgroep geen invloed heeft), afspraken te maken over de samenwerking in de groep 

en het vaststellen van ‘huishoudelijke’ afspraken. 

Daarnaast is veel ruimte besteed aan de begrijpelijke zorgen van bewoners en hun gevoel van 

frustratie en machteloosheid.  

Voorstellen aanwezigen, toelichten van meningen 

Voorzitter Dirk Louter heet alle aanwezigen welkom en dankt hen voor de komst. Op de zolder van de 

brasserie zijn zo’n dertig bewoners verzameld voor de eerste bijeenkomst van de klankbordgroep. 

Alle aanwezige deelnemers stellen zich middels een voorstelrondje voor en krijgen de gelegenheid 

om hun betrokkenheid en zorgen rondom dit project toe te lichten. De potentiële locaties zijn alle 

drie vertegenwoordigd. Ook geven de aanwezigen aan waar zij wonen en hoe zij zich verhouden tot 

de zoeklocaties. Met name vanuit de locatie Kruiskamp zijn er veel betrokken en bezorgde 

deelnemers in de klankbordgroep. Onder deze deelnemers geven er meerderen aan het gevoel te 

hebben dat Kruiskamp telkens wordt benadeeld bij bestuurlijke besluiten, welke de (gemeentelijke en 

nu ook provinciale) politiek op haar bord krijgt. Evengoed heerst er ook onvrede onder de andere 

aanwezigen, over het besluit van de provincie om in de gemeente Lansingerland potentiële locaties te 

onderzoeken. 

Er wordt ruimte geboden aan de deelnemers om hun mening over mogelijke plaatsing te delen met 

de andere aanwezigen. Hoewel niet alle deelnemers per definitie tegen het opwekken van 

windenergie op land zijn, wordt dat sentiment echter wel breed gedeeld in de bijeenkomst. Enkele 
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deelnemers uiten ook hun twijfels over het nut van deze klankbordgroep, omdat het geen formeel 

adviesorgaan betreft. Projectleider Herbert Faber geeft aan geen valse verwachtingen te willen 

wekken en benadrukt in heldere woorden dat deze klankbordgroep niet de beslissing over een 

eventuele plaatsing neemt, noch over de geschiktheid van de locaties. 

De provincie neemt haar eigen besluit, zo stelt de projectleider. Wel stelt hij dat een deelname aan de 

klankbordgroep de informatiepositie van deelnemers verbetert en de projectleider belooft 

deelnemers zo goed, uitgebreid en tijdig als mogelijk te informeren over het verloop van het proces, 

alsmede over de onderzoeken die verricht worden naar de locaties. Ook voorzitter Dirk Louter 

benadrukt dat de klankbordgroep deelnemers de mogelijkheid biedt zich goed te informeren 

gedurende het proces. Deze informatie biedt een betere kennispositie, waar deelnemers van 

profiteren. 

Daarnaast wordt het gevoel geuit dat de wetenschappelijke onderzoeken naar de geschiktheid van de 

locaties voorbijgaan aan de zorgen en ervaringen van de mensen in gemeente Lansingerland. Eén 

deelnemer stelt dat de onderzoekers onmogelijk iets over de locaties kunnen zeggen, omdat ze zelf 

niet in de betreffende gemeente wonen. Andere deelnemers uiten hun onbegrip en frustratie over 

het feit dat gezondheid en leefomgeving niet standaard inzet zijn van het onderzoek naar de locaties.  

Introductie van het project 

Na de rondgang onder alle deelnemers, waarin iedereen even de gelegenheid kreeg zijn of haar 

standpunt en gedachten te delen, licht projectleider Faber het project toe. Hij licht de historie van het 

project toe, beginnend bij het Convenant Windenergie (2012), waarin de betrokken gemeenten, 

provincie en andere partijen vaststelden dat zij de opgave hebben om in de (voormalige) Stadsregio 

Rotterdam minimaal 150 MW aan windenergie te realiseren. Dit convenant is in 2020 verlengd. 

Inmiddels is dit proces in de fase waarin door middel van onderzoek (plan-MER) de meest geschikte 

windlocatie(s) worden geselecteerd. 

Daarnaast gaf projectleider Faber aan dat een uiteindelijke plaatsing van drie windmolens 

aannemelijker is dan twee windmolens, omdat er vooral gekeken wordt naar windmolens van 190 

meter. Dit besluit wordt echter pas genomen als de locatie(s) zijn vastgesteld. 

Communicatie en participatie  

Enerzijds zal de provincie Zuid-Holland betrokken inwoners informeren over het proces, de inhoud 

van de onderzoeken, de planvorming en de besluitvorming. Hiervoor wordt gebruik gemaakt van 

offline middelen zoals informatieavonden en huis-aan-huis-brieven, en online middelen zoals een 

webpagina met actuele informatie en mogelijk ook nog meer webinars. Ook geeft projectleider 

Herbert Faber aan telefonisch bereikbaar te zijn, om bewoners met vragen te woord te staan. 

Daarnaast kan de provincie ruimte maken voor zogeheten ‘keukentafelgesprekken’. Het onderzoek 

van Rijksuniversiteit Groningen (RUG) biedt de provincie feedback in het kader van de beleving van 

omwonenden ten aanzien van de communicatie en het handelen van de provincie. 

Tot slot kunnen betrokken bewoners zich door middel van de gefaciliteerde klankbordgroep beter 

informeren. Tijdens de eerste bijeenkomst van de klankbordgroep geven enkele deelnemers aan 

graag meer gelegenheid te krijgen zich op de sessies voor te bereiden. De provincie heeft de 

toegezegd om voorts de agenda van klankbordgroep-sessies Lansingerland vooraf te delen met haar 

deelnemers. Daarnaast deed de provincie de toezegging om voorafgaand aan de tweede 

klankbordgroep van 10 september de deelnemers een NRD-rapport toe te sturen, die vergelijkbaar is 

met het onderzoek dat naar de locaties in Lansingerland wordt verricht. Deelnemers kunnen aan de 
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hand van dit onderzoek een goed beeld krijgen van een NRD-onderzoek, en zich met deze kennis 

beter oriënteren op in te brengen, potentiële aanvullingen op het NRD-onderzoek voor 

Lansingerland. Projectleider Faber zegde de klankbordgroep toe hen de gelegenheid te geven om met 

de onderzoekers van Bos & Van Rijn in gesprek te gaan over hun aanvullingen en bijkomende zaken 

als de toegevoegde waarde en haalbaarheid van de suggesties. 

Lokaal eigendom en financiële participatie 

Kort is ook het streven van de provincie naar 50% lokaal eigendom besproken. Hiervoor is 

energiecoöperatie LansingerStroom aangehaakt bij dit project. Ook lichtte Faber het plan voor een 

gebiedsfonds (omgevingsfonds) toe. Dit moet gaan resulteren in investeringen in de directe omgeving 

van de windlocatie (bijvoorbeeld door te investeren in recreatie of natuur). Hierbij zal de omgeving 

gaan bepalen waaraan het fonds besteed wordt. 

De invulling hiervan, kan pas tot stand komen als de locaties reeds zijn toegewezen. Om die reden zal 

dit onderwerp later nog uitvoerig aan de orde komen en worden er gesprekken gestart over de 

invulling van het fonds. 

Toezeggingen vanuit de provincie 

De locatie die gebruikt wordt voor deze sessie, blijkt door de meeste deelnemers niet gewaardeerd te 

worden vanwege de reistijd. De groep heeft zelf ook mogelijke locaties aangedragen. Provincie Zuid-

Holland heeft toegezegd op zoek te gaan naar een nieuwe, voor bewoners makkelijker bereikbare 

locatie. Voor 10 september houden we deze locatie nog aan.  

Deelnemers is toegezegd dat zij naderhand de gebruikte presentaties krijgen toegezonden. Ook zal de 

provincie de presentaties openbaar te maken op haar website, voor niet-deelnemers. 

De provincie zal voorts deelnemers de kans geven zich op bijeenkomsten voor te bereiden, door de 

agenda toe te sturen. Voor de sessie van 10 september wordt zelfs een vergelijkbaar NRD-rapport van 

Bos & Van Rijn meegestuurd. 

Uiteraard staat het deelnemers vrij zich te verenigen: daar gaat de provincie niet over. 

Toegezegd is verder om tijdens de volgende klankbordgroep een namenlijst te delen, waarna 

deelnemers zelf kunnen instemmen met het delen van zijn of haar mailadres met andere deelnemers. 

Projectleider Herbert Faber is telefonisch bereikbaar voor vragen. 

Tijdens de volgende bijeenkomst op 10 september zullen we het op verzoek van de bewoners ook 

over gezondheidseffecten hebben. 

 


